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Dne 5.února 2008 nás opustil čestný občan Strašic plukovník ve v.v. Bohumil 
Velvarský  

 
Z obsahu:Rada obce v únoru; Nová služba občanům Czech- POINT; Informace OPS; Rozpočet obce 2008; 
Zajímavosti ze Základní školy; Mateřská školka informuje; Za plukovníkem letectva v.v. Bohumilem 
Velvarským, Zprávy ze spolků, Kulturní přehled…atd. 



Rada obce v únoru 2008 
Jiří Hahner,  Ing.František Nerad 

Organizační věci obce 
Činnost orgánů obce: 
V únoru byla práce radnice poněkud zkomplikována poměrně velkým rozsahem stavebních prací v přízemí. 
Nemohli jsme však nechat stav obřadní síně takový, jaký skrývaly obklady a koberce. Bylo nutné vybourat 
dost špatných konstrukcí a připravit místnosti na důstojnou zásadní opravu, což znamenalo mnoho prachu po 
celé radnici a dost zátěže jak pro lidi, tak zejména pro počítače a kopírky. Na tomto staveništi se připravil 
rozpočet na rok 2008, podklady pro jednání Zastupitelstva 21.2.2008, jednání komise pro rozvoj obce o 
nových projektech a byla přijímána řada lidí,kteří mají zájem v kasárnách kupovat objekty a pozemky a nebo 
nabízejí obci nějaké práce. 
Velkou část času zabrala příprava jednání zastupitelstva, které se sešlo 21.2.2008. Schvaloval se jednat výše 
zmíněný rozpočet, ale také privatizace obecních bytů a prodej dalšího majetku v bývalých kasárnách. 
Rozpočet obce 
Rozpočet obce byl připraven na základě loňského rozpočtu, ovšem s využitím poznatků, které jsme získali 
během finančního roku 2007. Pracovaly na něm orgány a pracovníci obce podle svého nejlepšího vědomí a 
svědomí a věříme, že letošní rok dopadne lépe než ten loňský. V loňském roce jsme měli základní příjmy ve 
výši 30 508 340,- Kč a základní výdaje ve výši 30 654 000,- Kč.            Je pravda, že jsme začínali a nechtěli 
jsme jít do velkých rizik. Je pravda, že předávací protokol příliš podkladů pro rozpočet 2007 neobsahoval. Je 
pravda, že finanční výbor se učil spolu s námi rozpočtovat obecní peníze,protože z toho předchozího moc 
lidí nezbylo. Je také pravda, že na jednom jednání zastupitelstva vloni jsme byli pokáráni bývalými 
představiteli obce, že rozpočet máme nízký, což v minulosti nebývalo. Je také platné přísloví, že žádný 
učený z nebe nespadl. Letošní rozpočet je připraven s ročními poznatky jak to v obci chodí a také s větší 
odvahou. Pro jeho podklad nejen pro tento rok jsme vypracovali Plán investic obce, ze kterého čerpáme. 
Vedle toho také vedeme drobné požadavky občanů na různé menší opravy a úpravy. Zahájili jsme docela 
dost projektů, abychom        si zajistili alespoň nějaké podklady pro finanční plánování 
V letošním roce je základní rozpočet přebytkový a  podstatně vyšší než ten loňský.  
 
Výdaje celkem           43 011 000 
Příjmy celkem         53 091 640 
 
Z mnoha důvodů je nutné tvořit rozpočtovou rezervu, protože se počítá s dotacemi na některé investice a do 
těch budeme muset vkládat své vlastní prostředky.  
Kasárna  
Na zastupitelstvu 21.2.2008 schválilo zastupitelstvo prodej několika budov zájemcům o budovy           a 
pozemky. Pozemky však zatím neprodáváme, dokud nebudeme mít vypracovánu, projednánu            a 
schválenu urbanistickou studii kasáren. Na ní se v současné době intenzivně pracuje. Měla by poněkud 
pozměnit staré záměry s kasárny.  
Novým vlastníkem budovy bývalé kuchyně v kasárnách a budovy rozpadlého skladu vedle kuchyně se stala 
firma KEMATEX OIL & ENERGY SERVICE s.r.o. se sídlem Králův Dvůr, Na Poříčí 32, PSČ 267 01,  IČ: 
261 42 694, která má zájem sem přestěhovat své sídlo. Tato firma připravuje ještě odkoupení staré kotelny a 
části ploch naproti nové kotelně. Chtějí zahájit nějakou výrobu ze dřeva. Majitelem firmy jsou lidé 
z Turecka. 
Majitelem bývalého štábu vedle vchodu do kasáren , ve kterém by  měly být vybudovány byty, se stala firma 
Danč contract s.r.o. Plzeň , Slovanská Alej 30, IČ: 263 70 531.  Majitelem bývalé Army             a bývalé 
budovy ubytoven a kanceláří e.č. 15 /podálná budova nad  nástupištěm směrem ke hřišti Dukly se stal pan 
Dinh Van Hoi, bytem Nižbor 77, který zde rozvíjí projekt vybudování výukového střediska pro vietnamské 
občany. Na tomto projektu participuje i vláda ČR na základě mezivládní smlouvy mezi ČR a Vietnamem. 
Mají zájem zakoupit i další objekty v kasárnách. Dalším majitelem budov v bývalých kasárnách se stala 
firma SERVIS -mont AZ s.r.o., IČ: 280 03 900, Alej Svobody 55, Plzeň. Zakoupila budovy ubytoven č. 
20,22 a učeben e.č. 42. Mají zájem zde vybudovat sídlo firmy     a přenést je sem z Plzně. Tato firma provádí 
montáže a opravy jeřábů. 

 
 



 
Prodeje těchto objektů sice byly schváleny,ale to ještě znamená mnoho práce s přípravou smluv          a 
jednáních o způsobu zaplacení. Pokud ale budou  všechna jednání dotažena do konce, získá obec další 
finance pro rozvojové záměry. Tyto prostředky nejsou zatím započteny do výše zmíněných čísel v části o 
rozpočtu.   
 
 
 
Komise pro rozvoj obce 
19.2. se sešla komise pro rozvoj obce. Byly zde předloženy a prodiskutovány tyto projekty: 

1.   Studie návsi obce – je zpracován  základní návrh, ke kterému budeme dělat připomínky. Plánujeme 
k tomuto projektu veřejnou besedu pro občany na začátek března. 
2.   Projekt rekonstrukce „tankovky “ – na tuto rekonstrukci bychom měli dostat finance           od 
vládní  „komise pro Brdsko“ . Zpracovává se na to žádost o dotaci.  
3.   Projekt rekonstrukce OÚ – byla předložena základní koncepce vybavení obřadní místnosti. 
Vybavení by mělo připomínat dobu  postavení radnice. I  s tímto projektem seznámíme občany na 
veřejné besedě. Ještě není dokončen projekt vnějších úprav, který na obřadní síň navazuje.Měl by být 
hodový v dohledné době. 
4.   Rekonstrukce PDA – projekt je zpracován, rekonstrukce byla zahájena a plánuje se na jaře 
přestěhovat sem knihovnu a na podzim zahájit provoz restaurace. Zatím není zpracován žádný záměr 
využití kinosálu.  
5.   Rekonstrukce sídliště za radnicí – dokončuje se energetický audit a chtěli bychom toto sídliště 
zateplit, vyměnit zde střechy a provést další opravy. Náklady na tyto rekonstrukce dosáhnou asi 70 
milionů Kč, takže se neobejdeme bez dotací.Dotace nedostaneme bez pořádných projektových podkladů.  
6.   Záměry v areálu kasáren – na základě  žádostí o odprodeje se začíná rýsovat využití větší části 
kasáren. O základních záměrech byl informován zpracovatel urbanistické studie, ale zatím není nic 
schváleno a rozhodnuto.Navíc se musí zpracovat změna územního plánu. 
7.   Záměry v okrajových částech VÚB – na jednání mezi Ministerstvem obrany ČR a obcemi na okraji 
Vojenského újezdu Brdy z Rokycanska došlo k dohodám o dalším rozšíření využívání okrajových částí 
Újezdu a zřízení nových cyklostezek. Zpřístupněné plochy byly zvětšeny             o 21 km2 a cyklostezky 
prodlouženy o 34 km.  
 

 

  
 

Autorské právo – firma Art Kodiak s.r.o. Rokycany 
 
 

                             
 



 Nová služba občanům – „Czech POINT“ 
 
Obecní úřad ve Strašicích se s účinností od 18. února 2008 zapojil do projektu „Czech 
POINT“. Jedná se o usnadnění komunikace občana s veřejnou správou. Tento projekt 
umožňuje zajišťovat ověřené výstupy z Obchodního rejstříku, z Katastru nemovitostí České 
republiky, Živnostenského rejstříku a Rejstříku trestů.  
Pracoviště je označeno nálepkou „Czech POINT“. Tato služba je na obecním úřadě 
zajišťována v úředních dnech.  
 
Správní poplatky za poskytnutí ověřených výstupů:  
 
1) Výpis z Katastru nemovitostí  100,- Kč za první stránku 
       50,- Kč za každou další započatou stránku 
Systém neumožňuje vydávání snímků katastrálních map a výpisu vlastnictví nemovitého 
majetku v České republice.  Pro ty je nutné se obrátit na pracoviště Katastrálního úřadu.  
 
2) Výpis z Obchodního rejstříku 100,- Kč za první stránku 
       50,- Kč za každou další započatou stránku 
 
3) Výpis z Rejstříků trestů  100,- Kč za první stránku 
       50,- Kč za každou další započatou stránku 
 
4) Výpis z Rejstříku trestů    50,- Kč  
 
Výpis z Rejstříku trestů se vydává osobě, které se výpis týká. Pokud bude žádat jiná osoba, je 
nutné předložit Plnou moc s ověřeným podpisem. Totožnost žádající osoby je nutné doložit 
platným občanským průkazem nebo cestovním pasem. Výpis není vydán v případě, že se 
jedná o negativní záznam. Pak je nutné poslat žádost o výpis klasickým způsobem. 
 
Věříme, že občané tuto službu uvítají a ulehčí jim získávání potřebných dokumentů.  
 
   
Inzerce 
 
 Prodám řadovou garáž / u posádkové ubytovny/. 
 Tel: 724 033 238 
 
------------------------------------------------------------------------ 
Místní knihovna nabízí: 
 V Místní knihovně si můžete zakoupit celou řadu knih, pohlednic a DVD, které potěší 

každého.  
Obrazová publikace „Zbirožsko“ přibližuje na 311 stranách vyčerpávajícím 
způsobem staré snímky bývalého soudního okresu Zbiroh. Můžeme zde najít zašlou 
krásu obcí Strašice, Cheznovice, Dobřív…atd. Knihovní cena je 375 Kč. Běžná cena 
495 Kč. 
V Místní knihově je možno dále zakoupit  publikaci „Rokycansko na starých 
pohlednicích“ a „ Příbramsko na starých pohlednicích“ za velmi výhodnou cenu. 
 



 

 
 

 

 
 



 
 
Vyhodnocení – informační zpráva za měsíc únor 2008 
Za měsíc únor  řešila OPS tyto přestupky : 
Doprava    - 21x přestupek – řešeno v BŘ 
                      3x – výzva k podání vysvětlení 
                      8x – přestupek – oznámení spr.orgánu –odbor dopravy 
Chodci       -6x – přestupek-řešeno v BŘ 
Kouření na aut.zastávkách §30 – 6x-řešeno v BŘ 
Veřejný pořádek – 3x – černá skládka –z toho 2 v řešení, 1x – pokuta v BŘ 
Proti majetku  – 5x  přestupek z toho 2x pokuta v BŘ, 1x– oznámení PČR – TČ(trestný čin) 
Porušení obecně závazné vyhlášky č.7 -3x přestupek-řešeno pokutou v BŘ 
Řešení stížnosti od občanů:  5x 
 
Vážení občané, 
 v lednovém čísle Barňáku jsem psal, že se budu zabývat parkováním nákladních automobilů v obci .  V 
posledních letech se rozšířil znatelně vozový park soukromých dopravců, kteří parkují na místních              a 
účelových komunikací všude tam, kde je volné místo -staré voj.sídliště, u školy, sídliště za OÚ,        v Koutě, 
Dvoře, Huti i návsi. Zaparkují na pravé straně komunikace koly na krajnici nebo zeleni, mnohdy 
s několikatunovým nákladem, přitom si neuvědomují, že ničí krajnice a obrubníky nebo vytváří hluboké 
koleje v zeleni.Komunikace v obci nejsou stavěné na tyto těžkotonážní  nákladní automobily a pod tlakem 
jejich tíhy se vytváří praskliny v asfaltu.Soukromí dopravci mají většinou pronajaté prostory pro parkování 
v objektu kasáren,ovšem stává se, že svými nákladními automobily stojí právě na výše uvedených lokalitách 
v obci. Výmluvou je pak to, že ráno brzy odjíždí na cesty.Opět je to jenom lenost a pohodlnost řidičů dojít si 
pro auto do kasáren.Mnohem horší jsou nákladní automobily, které také průběžně parkují po obci.Většinou 
patří řidičům, kteří jezdí pod hlavičkou nějaké firmy. Zaměstnavatelé dovolí řidičům ponechat si služební 
auta v místě bydliště, ale již neřeší parkování. Kde budou tyto vozidla parkovat je i samotným řidičům jedno 
– hlavně že někde parkují. Vznikají neuvěřitelné škody, ale ona to obec určitě opraví, pomyslí  si jistě 
dopravci- ale z čeho? Zřejmě na   úkor  jiných oprav  a dalších  investic. Kritizovat na webových stránkách, 
to je velmi těžké, nebo jen tak veřejně „tlachat“, že se v obci nic neopravuje, to dokáže každý,ale aby si 
uvědomili nejen řidiči nákladních automobilů, ale i ostatní motoristé, že příčinou poničených komunikací, 
krajnic, chodníků a zeleně jsou především oni sami, to je velmi těžké.A proto žádáme řidiče nákladních 
automobilů, aby parkovali v prostorech, které mají pronajaté v kasárnách a ti, kteří ještě nemají požádáno o 
pronájem,ať požádají a neparkují po obci. Ti řidiči, kteří jezdí pod firmou pro zaměstnavatele, by neměli 
parkovat v obci stávajícím způsobem, protože tam, kde vozidla budou působit škody, nebo stát v místech, 
kde se komunikace a plochy ničí,budou řešeni dle přestupkového zákona.Protože jsme již několikrát obdrželi 
stížnosti od občanů, že řidiči s nákladními automobily ničí krajnice, chodníky a vytváří koleje na plochách 
k tomu neurčených, musíme tyto problémy řešit. 
 
Černé skládky: 
Opět se musím pozastavit u černých skládek.Je zřejmě nenormální u některých občanů v sídlišti Gumídkov, 
že pokud si pořídí nové vybavení bytu a starého se hodlá zbavit, má možnost ho zdarma odvézt do sběrného 
dvora.Ovšem řeší to tak,že v noci tento nábytek vyhazují z okna a postaví ke kontejnerům, nebo ho odloží 
před vrata sběrného dvora.Na vratech je nápis zákaz skládky,ale oni si zřejmě říkají : „On to za nás pan 
správce dvora uklidí“. 

 
 



 
 
 Daleko horší je černá skládka, která hraničí s ekologickými dopady havárie.Neznámý pachatel vyhodil 
plechovky se zbytky barev, vědro s vyjetým olejem a další nepotřebný plastový materiál, kterého se chtěl 
z bytu zbavit. Tento pachatel si vůbec neuvědomil, že 20 m od skládky protéká potok Tisý. 
 

         
 
  Žádáme všechny občany, kterým není lhostejné životní prostředí,aby tyto skládky nezakládali.          O 
černých skládkách nás můžete nás ihned informovat  a nebojte se říci pravdu. Z přestupkového         a 
trestního zákona vyplývá: „Ten kdo spáchá přestupek, nebo trestný čin bude řešen tak, jako ten který 
věděl,nebo mohl vědět,nebo se pokusí ,nebo se spolupodílí  na trestné činnosti, bude na něho hleděno jako na 
spolupachatele,který bude také trestně zodpovědný“.Vážím si těch, kteří se nebojí nám říci pravdu a chtějí 
věci řešit nebo těch, kteří dojdou  i s dobrým nápadem jak problém řešit. 
 
OZV   
 Plnění obecně závazné vyhlášky o pohybu psů a hospodářských zvířat č.7/2007. V měsíci lednu jsme řešili 3 
přestupky volného pobíhání psů a byly majitelům uděleny pokuty v blokovém řízení.Ten, kdo zaplatil 
poplatek  ze psa,obdržel igelitové sáčky na psí exkrementy, které jsou určeny pro tyto účely,  ale vypadá to, 
že si hodně občanů spletlo tento účel a spíše si do nich balí svačiny.Obecní policie se bude zaměřovat při 
venčení psů, jak tyto exkrementy uklízíte po svých čtvernohých kamarádech. 
 
Majetková trestná činnost 
 V lednovém čísle jsem psal o trestné činnosti mladistvých ohledně krádeže kanalizačních šachet         a 
krytů. Případ je vyřešen a mladiství byli vyřešeni pokutou (spíše jejich zákonní zástupci- rodiče).Další 
majetkovou trestnou činnost jsme zjistili u pěti nezletilých (děti do věku nedovršených  15 let) a to krádež 
mopedu.Případ je také vyřešen.Další krádeží je krádež motorové nafty z traktoru soukromého zemědělce, a 
to zatím neznámým pachatelem-případ je také řešen.Další případ krádeže je krádež alkoholu v Jednotě a to 
občanem ze Strašic-případ byl vyřešen a to blokovou pokutou.Poslední případ je úmyslné poškozování 
majetku obce a to rozbitím  venkovního skla na PDA a autobusové zastávky „ U Pily“-případ je také 
v řešení.Tady vidíte vandaly co dovedou. 

 
 



        

 

 

                   Posádkový dům armády                                       Autobusová zastávka „U Pily“ 
 
 
Stále plno občanů, kteří neví telefonické spojení na OPS a proto uvádím ještě jednou tel.čísla. 
Pevní linka -               371 585 731 
Strážník -    Bílek-      728 280 177 
Strážník – Schlöser-   607 294 546 
Velitel –    Frajt-         724 188 102 
                                                                                                                       Velitel OPS Ing.Frajt Luboš 
 
 
 

 
vážení 
oznamujeme Vám, že pojišťovna GENERALI otevřela pobočku v Rokycanech a není již nutné, aby 
klienti, kteří jsou pojištěni u této společnosti, jezdili do oblastní kanceláře v Plzni. Adresa této 
agenturní kanceláře je U Spilky 101 (vedle cukrárny “Pod lípou” )  

 
                                                                       Provozní doba 

Pondělí 8:00   -    17:00 

Úterý    11:00   -   15:30 

Středa 8:00   -   17:00 

Čtvrtek         11:00   -  15:30 

Pátek 9:00   -   14:00 

 
 

Inzerce: 
 
Prodej sáčků do všech typů vysavačů- František Zvoneček 
PRODEJNÍ DOBA- ÚTERÝ AŽ NED ĚLE OD 8 do 18 hodin. 
Možnost dovozu přímo k Vám domů. 

 
 



 
ROZPOČET  OBCE  2008 

Ing. František Nerad – místostarosta   
 
      V přecházejících létech, pokud si vzpomínám, se rozpočet obce schvaloval vždy v březnu příslušného 
roku. Vždy jsem to v Barňáku kritizoval s tím, že se zbytečně prodlužuje doba rozpočtového provizória, 
v podstatě čtvrt roku se dělo cosi, o čem zastupitelé nevěděli, radnice byla v problémech se splácením faktur 
atd.  V letošním roce jsme rozhodli schválit jej dříve a podařilo se to téměř o jeden měsíc. Rozpočet byl 
schválen zastupitelstvem 21.2.2008 někdy kolem 22. hodiny.  To je jedna stránka věci týkající se rozpočtu.    
      Druhá stránka této věci je forma tohoto rozpočtu, tedy formulář na kterém se rozpočet zpracovává a poté 
vyvěšuje na úřední desku a předkládá zastupitelům ke schválení. V loňském roce pan Ing. Fetter předělal ten 
starý formát formuláře a navrhnul nový, poněkud přehlednější, i když přehledný úplně není. Chtěli jsme, aby 
bylo vidět, že tato konkrétní výdajová položka je na tuto konkrétní věc, ale bohužel dnes, poučen kontrolními 
orgány na tyto záležitosti vím, že to není možné. Zkrátka účetní mají své paragrafy, podparagrafy a kapitoly 
s názvy, které prostě změnit nejdou, takže se musí rozpočet provázet komentářem a položky potom v tabulce 
rozpočtu dohledat. Třeba na položku 5171 - opravy a údržba,  v § 3539 v kapitole Zdravotní zařízení ve výši 
400 000,-  si buď musíte najít na konci v Komentáři, nebo se zeptat někoho kdo ten rozpočet psal aby vám 
řekl, že jsou to peníze na výměnu Alukrytu na střeše zdravotního střediska. Je pravda, že v těch titěrných 
excelových tabulkách vepsat takovouto informaci do jedné buňky prostě nejde.  Naopak zase vypisovat 
každé číslo na další list papíru je také práce navíc. Je také pravda, že na projednávání rozpočtu na jednání 
zastupitelstva bylo z občanů asi 12 lidí, rozpočet visí na Internetu a na Úřední desce před radnicí někdy od 
11. února a nedošla  k němu žádná připomínka. Je také pravda, že se budou dělat postupně jeho úpravy, jak 
se bude rozpočet plnit a jak se z něho bude čerpat a bude se o něm mluvit ještě dost. 
 
     Nyní k vlastním položkám rozpočtu.Vloni jsme měli v příjmové stránce rozpočtu číslo 30 508 340,- Kč - 
letos 53 091 640,- Kč.  Vloni jsme měli ve výdajové stránce rozpočtu číslo 30 654 000,- Kč - letos 
43 011 000,- Kč. Je pravda, že vloni jsme na začátku roku nevěděli co budeme vlastně v roce 2007 
financovat, protože po přebrání radnice jsme věděli pouze o některých záměrech, neznali jsme možnosti 
prodejů a zjišťovali, co v těch kasárnách vlastně je. Dále jsme rozhodli              o privatizaci bytů a nechali 
zpracovat některé záměry, které nám konkrétněji definují některé výdaje.  Z toho důvodu je rozpočet letos 
vyšší, ale věříme, že bude i přesnější. Z těch základních čísel vyplývá, že rozpočet je poměrně vysoce 
přebytkový. Nejsou v něm žádné dotace, o které žádáme a které, pokud se nám podaří je získat, tento 
rozpočet poměrně dost zvýší. Do rozpočtu můžeme dotace zapsat až momentě, kdy je dostaneme přidělené, 
což zatím u žádné žádosti není dotaženo do konce. Jsou podány žádosti na kanalizaci a vodovod na Huti, na 
dokončení  zateplení školy, na tankovku, dodělává se  žádost o granty na Muzeum, Informační centrum 
v knihovně, připravujeme se na zpracování žádosti na rekonstrukci návsi a přemýšlíme o dotacích  na 
rekonstrukci hřiště Dukly a inženýrských sítí v bývalých kasárnách a na rekonstrukce a zateplení bytovek, 
které zůstanou ve vlastnictví obce. Pokud bychom dotace dostali, zvýšil by se rozpočet o mnoho desítek 
milionů korun.  
   V příjmové části rozpočtu je započtena pouze část peněz za privatizované byty a nejsou tam příjmy za další 
prodeje, které se v tomto roce budou realizovat. Uvidíme.  
Pro dokreslení situace si dovolím předložit příjmovou část rozpočtu,aby bylo úplně jasno, na co máme a co si 
můžeme dovolit.  
 Ve výdajové části rozpočtu jsou připraveny 2 mil. Kč do oprav komunikací v obci, 2 miliony na vodovod a 
věci s tím spojené (protože některým lidem velmi vadí přístupná přečerpávací stanice vodovodu v Koutě, 
musí se tedy oplotit). Na základní opravy bytovek  se také počítá s více než            2 miliony Kč. Velkou 
položkou je 6 mil. Kč připravovaných na dokončení 2. etapy skládky komunálního odpadu. Poměrně velkou 
částkou jsou také peníze na rekonstrukci bývalého posádkového domu armády a budovy radnice (v součtu 
cca 4,5 mil. Kč). V rozpočtu zůstala                  i rekonstrukce Koupáku, i když se vlastně nyní trochu tápe, 
co s tímto objektem budoucnosti bude.  
    Dost velkou část rozpočtu také zabírají energie. Cena energií stoupá, takže budeme muset vymýšlet, zda 
plánovat stále větší výdaje, nebo nějakou formou investovat do opatření, která cenu vloženou do energií 
sníží. No to se ještě uvidí. Základní je, že rozpočet je schválený v předstihu a pro letošní rok máme poněkud 
přesnější pohled na rozpočet obce.  



PŘÍJMY       

paragraf položka text         v tis Kč 
  1111 Daň z příj. fyzic. osob ze závislé činn.     3500 
  1112 Daň z příj. fyz. osob ze samost. výděleč. činnosti   350 
  1113 Daň z  příjmu fyz. osob . srážková       167 

  1121 
Daň z příjm. práv. 
osob         5000 

  1361 Správní poplatky         60 
  1211 Daň z přidané hodnoty         8100 
  1337 Poplatek likvidace odpadu       1270 
  1341 Poplatek ze psů         60 
  1343 Poplatek ze užívání veřejného prostr. (i reklama)   35 
  1344 Poplatek ze vstupného         10 
  1347 Poplatekza výher.hr. přístroj       45 
  1511 Daň z nemovitosti         500 
  2460 Splátky půjček od obyvatelstva       39 

1031 2111 Příjmy z lesního hospodářství       400 
2310 2132 Vodohosp. zařízení         240 
2321 2132 Odvád. a čist. odpadních vod       80 
2339 2132 Zál. vodních děl - koupaliště         
3113 2132 Základní škola         75 
3314 2111 Místní knihovna         10 
3314 2112 Místní knihovna- příjmy z prodeje zboží     10 
3319 2112 Příjmy z prodeje zboží         16 
3319 2111 Příjmy z poskyt. služeb         20 
3412 2111 Sport.zařízení v mat. obce       15 
3539 2132 Zdrav. zařízení         225 
3539 2133 Zdrav. zařízení pronájem majetku       30 
3612 3112 Příjmy z prodeje b.j.         11400 
3613 2132 Pronájmy nebytových prostor       3200 
3632 2111 Hřbitovní poplatky         10 
3639 2132 Komunální služby - příjmy z pronájmu     3000 
3639 2111 Komunální služby -příjmy za služby     1300 
3639 2310 Komunální služby - příjmy z prodeje DDHM     200 
3639 3112 Komunální služby - příjmy z prodeje nemovitosti   6000 
3722 2111 Příjmy z poskyt. služeb         15 
3722 2112 Příjmy z prodeje zboží         10 
3722 2132 Odstraňování kom.odpadu - pronájem     300 
3745 2111 Veřejná zeleň - služby         5 

6171 2111 
Správa příjmy za 
služby         115 

6171 2131 Příjmy z pronájmu pozemku       111 
6171 3112 Prodej nemovitosti - plyn       4500 
6310 2141 Příjmy z úroků         150 

6409 2329 
Ostatní nedaňové 
příjmy         55 

  4131 Odvod z hosp. zisku      1540 
  4112 Neinvest. dotace - správa, školy       659,14 
  4121 Neinvest. přijaté dotace od obcí - školství     264,50 
    Příjmy celkem         53 091,64 
 8123 Přijaté úvěry      



Občanské sdružení Diakonie Broumov ve spolupráci s  
obecním/městským úřadem vyhlašuje 

 
                                                     H U M A N I T Á R N Í     S B Í R K U 

 
� letního a zimního oblečení (dámské, pánské,dětské), 

ze zimního oblečení především kabátů a bund, 
� lůžkovin, prostěradel, ručníků, utěrek, záclon, látek, 
� domácích potřeb-nádobí bílé i černé - vše jen funkční, 
� peří, péřových přikrývek a polštářů,  
� dek a přikrývek (obyčejné, vatované, larisy),  
� hraček a školních  potřeb, 
� novin, časopisů a knih, 
� nepoškozené obuvi (dámské, pánské, dětské) 
� kabelek, tašek, batohů a peněženek. 

 
VĚCI, KTERÉ VZÍT NEM ŮŽEME:  

lyžařské boty; oděvy z umělých vláken (silon, nylon, dederon); 
ledničky, televize a  počítače (nebezpečný odpad); nábytek, jízdní kola, lyže a dětské kočárky 

(transportem se znehodnotí). 
 

Sbírka se uskuteční  
 

dne:     31.3.2008 
 
čas:     13.00 – 18.00 hod. 
 
místo:  zasedací místnost v budově MŠ 
 
Věci prosíme zabalené do igelitových pytlů či krabic,  

aby se transportem nepoškodily. 

 
Děkujeme za Vaši pomoc. 

Bližší informace podá  OÚ tel. 371 793 101  

 

nebo dispe čink Diakonie Broumov  – 224 316 800, 224 317 203(fa x). 
 
Diakonie Broumov je nezisková humanitární organizace,  která poskytuje materiální pomoc 
potřebným občanům u nás  i v zahraničí a dává práci lidem, kteří jsou těžko umístitelní na 

trhu práce.  
 Více na  www. diakoniebroumov.org 

 



Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice 
 
 
Zápis dětí do prvních tříd - zápis s pohádkou 
 
Zápis do 1.třídy ZŠ Karla Vokáče, který se uskutečnil dne 8. a 9. února 2008, byl provázen pohádkou. Na 
děti čekaly pohádkové postavičky, plnění různých úkolů, ale také návštěva přírodovědného kroužku - 
tzv.mini ZOO. Tady si společně s rodiči mohly prohlédnout činčily, papouška, želvy, leguána, králíčka, hady 
a šnečky….  
A jak to vše probíhalo?  
Když budoucí žáčci vstoupili do pohádkové školy, uvítala je princezna Školinda a Kašpárek. Obdrželi 
zápisové průkazky, do kterých během cesty dostávali razítka. Poté se vydali na trasu plnou překvapení. 
První je uvítala pohádka O perníkové chaloupce, kde na ně čekala Ježibaba a Ježidědek.  
V této pohádkové části děti počítaly perníčky, jeden si mohly uloupnout na cestu domů. Dalším 
dobrodružstvím byla pohádka O veliké řepě, kde se ustrojily za kočičku a pomáhaly babce a dědkovi 
vytáhnout převelikou řepu. Poslední, kdo na ně čekal, byl Otesánek, kterému vybíraly obrázky toho, co již 
spořádal a co sníst nemohl. 
Velkým překvapením byl samotný zápis, kde byla připravena „pohádková“ paní učitelka, té musely děti 
předvést znalost barev, geometrických tvarů, vybarvit či nakreslit zajímavý obrázek a zazpívat či zarecitovat 
připravený mluvený projev. Odměnou po takto vyčerpávající zkoušce byla vstupenka do mini ZOO. 
Doufáme, že tato forma zápisu se dětem líbila, byla pro ně zážitkem, na který budou rády vzpomínat. 
Velký dík patří žákům 2.stupně naší školy, kteří se do tohoto projektu zapojili, přestrojili se do pohádkových 
bytostí, aktivně a tvořivě přistupovali k jednotlivým rolím. Zúčastnili se zápisu nejen      v pátek, ale věnovali 
nastávajícím prvňáčkům i sobotní dopoledne. K dispozici jsou fotografie, které   si můžete prohlédnout na 
webových stránkách školy, nafotil je žák Jan Sládek z VIII. B.  
                                                                                                                                Mgr.Monika Kebrlová 
 
Věříme, že budou příští žáci naší školy i jejich rodiče spokojeni s tím, co jim ZŠ K. Vokáče nabídne: 

� výuku angličtiny od 1. třídy 
� nadstandardní počítačové vybavení 
� individuální vstřícný přístup učitelů k žákům 
� velké množství zájmových aktivit – kroužek angličtiny, atletiky, počítačů, přírodovědný, vyšívání, 

florbal, atletika, házená, dramatický kroužek, výtvarný a další 
� ambulantní nápravnou péči 
� otevřenost školy k veřejnosti 
� spolupráce s rodiči formou každoměsíčních aktivů 
� vlastní internetové stránky 
� podpora týmové spolupráce mezi žáky 
� sportovní zázemí na vysoké úrovni 

 
 
 
Několik fotografií zachycujících atmosféru zápisu dětí do 1. tříd 
 

 
 
 
 



Recitační soutěž 
Dne 21. února 2008 proběhlo na ZŠ KV Strašice školní kolo recitační soutěže. Konalo se ve společenské 
místnosti. Pro vítěze byly připraveny pěkné ceny a diplomy. Tříčlenná porota slyšela mnoho krásných básní 
a rozhodování bylo velice těžké. Žáci soutěžili celkem v 5 kategoriích. 
Kategorie                     Ročníky 
0                                   1. ročníky 
1                                   2. a 3. ročník 
2                                   4. a 5. ročník 
3                                   6. a 7. ročník 
4                                   8. a 9. ročník 
 
Soutěže se zúčastnili tito žáci: 
Veronika Kubů 1.A, Adéla Stenzelová 1.A, Adéla Nováková 1.B, Tomáš Buršík 1.B, Adam Chmiel 2.A, 
Klára Tipanová 2.A, Karolína Machková 3.A, Andrea Lemperová 3.A, Barbora Hofmanová 4.A, David Horn 
4.A, Šárka Němečková 4.B, Alena Sedláčková 4.B, Jiří Toman 5.A, Marek Stenzel 5.A, Lucie Čermáková 
5.B, Tereza Šlapáková 5.B, Patrik Štych 8.B, Kamila Žováková 8.B, Anna Filáková 9.A, Monika Čermáková 
9.A. 
Žáci recitovali básně např. F. Hrubína, J.Čarka, J. Seiferta, J. Žáčka,  K. J. Erbena, E. Lenartové,        J. 
Hanzlíka a dalších autorů. 
Porota rozhodla o následujícím umístění žáků: 
 
Kategorie 0 
Veronika Kubů         1. místo 
Adéla Nováková       2. místo 
Adéla Stenzelová      3. místo 
 

Kategorie 1 
Adam Chmiel            1. místo 
Klára Tipanová          2. místo 
Karolína Machková   3. místo 
 

Kategorie 2 
Lucie Čermáková       1. místo 
Šárka Němečková      2. místo 
Alena Sedláčková      3. místo 
 

Kategorie 4 
Patrik Štych               1. místo 
Monika Čermáková   2. místo 
Kamila Žováková      3. místo 
 

 
V kategorii 3 nebyl přihlášen žádný žák.  
 
Na závěr bych chtěla poděkovat žákům za účast. Všichni recitátoři získali pochvalu  
do žákovské knížky. 

        Mgr. Stanislava Kuťáková Stružková 
Okresní kolo olympiády z německého jazyka 
Dne 6.2.2008 se konalo v DDM v Rokycanech okresní kolo olympiády z německého jazyka. Soutěže se 
zúčastnili žáci z celkem deseti škol okresu Rokycany. Soutěžili ve třech kategoriích - první kategorie (žáci 
do 7. třídy), kategorie druhá (žáci 8. a 9. tříd) a kategorie třetí (žáci středních škol). Naši školu reprezentoval 
v druhé kategorii Radek Vacek z 9.B třídy. Naši žáci se této soutěže zúčastnili po delší odmlce, spíše jsme 
jeli sbírat zkušenosti. Někdy není důležité zvítězit ale zúčastnit se! Věříme ale, že tato letošní účast bude 
odrazovým můstkem pro lepší umístění v dalších letech. Přesto si Radek Vacek zaslouží pochvalu za snahu o 
dobrou  reprezentaci školy.  
Pro úplnost uvádím výsledky druhé kategorie: 1. Michal Dušek (ZŠ Čechova), 2. Ladislav Giňa (ZŠ ul. 
Míru), 3. Lucie Procházková (ZŠ Mýto). 
                            Michal Vavřina, učitel Nj 
 
 
Okresní kolo olympiády z anglického jazyka 
Dne 26.2.2008 se konalo v Rokycanech okresní kolo olympiády z anglického jazyka. Žák naší školy Tomáš 
Gold ze 6. třídy se umístil na 1. místě!!!  Gratulujeme a děkujeme za vzornou reprezentaci naší školy! 
V příštím čísle Barňáku přineseme podrobnosti z této soutěže. 



 
 
Já a ty aneb Cesta do hlubin študákovy duše 
 
Pamatujete si ještě na svá školní léta a zejména na hodiny slohu? Kdy jste okusovali konec násadky a 
nevěděli, co psát, jak začít? Kdy jeden měl sloh coby dup, druhý se s ním lopotil celou hodinu? Vy už jste 
školním lavicím odrostli a teď tam sedí vaše děti. A možná, že zase více či méně zápasí se slohem, ačkoli 
dobu okusování násadek vystřídala doba propisovacích tužek   
Napadlo vás přečíst si někdy jejich práce? Myslím, že málokoho ( nemám v úmyslu vám tím šahat do 
svědomí). Vím, že v dnešní ukvapené době jsme rádi, když vůbec své ratolesti vidíme a stihneme jim 
podepsat domácí úkoly. Je to škoda, protože v myslích našich dětí se tu a tam zrodí zajímavá myšlenka, která 
nám je umožní lépe poznat, pochopit. 
Pojďte se teď se mnou vydat na cestu do hlubin jejich duše. Třeba zjistíte, že zrovna vy máte doma dítě, 
které už není veskrze dítětem, ale člověkem, jenž umí vnímat svět a přemýšlet o něm ( ačkoli vám to leckdy 
nepřipadá).  
                                                                                                               Ilona Šimánková, učitelka Čj             
 
 
Já a ty – ukázky ze slohových prací 
Někdy mě strašíš, někdy mě napínáš, někdy mě rozveselíš. Zvíře to není, člověk to také není. Co to je? Je to 
můj sen. 
Kamil Hrách, žák 8.A, ZŠ Strašice 
 
Někdy mě baví, někdy ne, někdy je to těžké, jindy zase lehké. Dá se naučit, někomu však nejde, vždyť je to 
velká teorie. Co je to? Český jazyk. 
Josef Felt, žák 8.A, ZŠ Strašice  
 
Bez tebe bych to nebyla já, dáváš  mi nový směr. Jsi to ty, moje boty, můj vzhled, moje oblečení. Hudba, 
kterou žiji, ale i která mě zabíjí. Místa, na která chodím sama nebo s přáteli. Jsi to ty, můj životní styl. 
Anna Hořčicová, žákyně 8.A, ZŠ Strašice 
 
Je jich mnoho, ale budu psát jen o jedné. Znamená pro mě hodně a je se mnou už od narození.Je jako amulet, 
který každý den nosím u sebe pro štěstí, bez ní bych byla ztracená. Mnohokrát se pohádáme, ale kdo ne. Lidé 
jsou různí, ale někdy se mi zdá, že je mé druhé já. Vždycky, když ji potřebuji, je vedle mě a podporujeme 
mne, Mám ji moc ráda, je to moje kamarádka Aneta. 
Lucie Bertóková, žákyně 8 A, ZŠ Strašice 
 
Občas ho chci vrátit, abych mohla změnit své chyby, ale někdy přetočit dopředu, abych věděla, co mě čeká a 
nemine. Může nám změnit život i rozhodnutí během chvilky a ne vždy to dopadne dobře. Je to čas, který pro 
každého mnoho znamená. 
žákyně 8.A, ZŠ Strašice 
 
Jsi můj dobrý kamarád. Chodíš všude se mnou, jen ve tmě se ztrácíš. Děláš to samé, co já. Jsi to ty, můj stín. 
Eda Hubl, žák 7.A., ZŠ Strašice 
 
Jsi to „TY“, pořád mě jen kritizuješ při všem co udělám, párkrát bych se „TĚ“ chtěl zbavit, protože mě tím 
otravuješ. Nechápu, proč se mnou pořád chodíš.Když nic neříkáš, je mi to celkem jedno, že tu jsi. Ano, jsi to 
ty, moje svědomí. 
Daniel Kratochvíl, , žák 7.A., ZŠ Strašice 
 
„TY“, ty jediné mi můžeš něco nařídit, nemůžeš mi také poradit a nikdo jiný se mi nedokáže tak přiblížit 
jako „TY“! Jsi to jediné, podle čeho se rozhodnu, kam jít, co dělat, co ke komu cítit, co říkat. Dokáži „TĚ“ 
někomu dát, ale jen někomu, koho mám opravdu ráda, do „TEBE“ se vejde mnoho věcí, lidí, vlastností, 
zvířat, rostlin a jiných dalších věcí. Věřím „TI“ a doufám, že ty mně taky. Jsi to „TY“, moje srdce. 
Lenka Taušová, žákyně 7.A., ZŠ Strašice 



 
 
Je to něco, co si myslím, že existuje jen pro mne. Je to krásné a nesmělé. Je to jediné, co se mi honí v hlavě. 
Nikdy na to nezapomenu, je to pro mne nejkrásnější na světě. Je to krásné, zkrátka a dobře, nic se tomu 
nevyrovná. 
žák 7.A, ZŠ Strašice ( není zveřejněno jméno na přání autora) 
 
Jsi jediná, na kterou myslím ve dne, v noci. Jsi jediná, pro kterou mé srdce buší. Jsi jako voda, kterou piji, 
jako vzduch, který dýchám , bez toho nemůžu žít, tak jako bez tebe. Je utrpení vedle tebe sedět a nedotýkat 
se tě, je  utrpení tě milovat a nemít tě. Touto cestou bych ti chtěl říct: Miluji Tě! 
žák 7.A, ZŠ Strašice ( není zveřejněno jméno na přání autora) 
 
Je to úžasné stvoření. Je stvořené pro milovat a být milován, ale bojí se lásky. Pro mne je to jediné, nemohu 
se tomu vzpírat, je to láska a nemohu ji potlačit.Stále na ni myslím, nemůžu ji vyhnat z hlavy, nic jiného pro 
mě neexistuje. 
žák 7.A, ZŠ Strašice ( není zveřejněno jméno na přání autora) 
 
 
Pythagoriáda 
 
V únoru proběhlo školní kolo Pythagoriády. Zúčastnili se žáci šestých a sedmých tříd. Nejlepších výsledků 
dosáhli: Jan Šubrt, Karel Krejčík (oba  6. třída) a Jindřich Wolf 7. třída. 
Některé úlohy byly celkem náročné a daly žákům zabrat, jiné zase vtipné či z běžného života. 
Zkuste si sami spočítat: 
 
1. Na dvou parkovištích v sídlišti bylo ráno celkem 77 aut. Když dopoledne 15 aut přeparkovalo z prvního 
parkoviště na druhé a z druhého parkoviště 11 aut odjelo, zůstalo na prvním parkovišti 2x více aut než  na 
druhém. Kolik aut bylo ráno na každém parkovišti, jestliže během dopoledne nepřijelo žádné nové auto ani 
na jedno toto parkoviště? 
 
2.Co má větší hmotnost: 1 kg vaty, nebo  1 kg olova? 
 
3. Doplňte další tři členy řady tvořené podle určitého pravidla. 
2  3  4  4  6  8  6  9  12  8  
Bohužel žádný ze žáků nedosáhl potřebný počet bodů k postupu do okresního kola. 
 
 
Divadelní představení 
Dne 26.2.2008 žáci 5.tříd a 2. stupně shlédli ve společenské místnosti ZŠ divadelní představení “Zpátky do 
Evropy”. Toto představení bylo zpracováno přímo pro základní školy a vzniklo díky našemu vstupu do 
Evropské unie. V rámci mezipředmětových vztahů žáci získali informace vhodné pro český jazyk, dějepis, 
občanskou a hudební výchovu. 
 
                                                  Příspěvky pro měsíčník Barňák sestavila Mgr. Zdeňka Drahokoupilová 
 
 
 
 
Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně. 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou adresu: Barnak@email.cz 
Příspěvky odevzdávejte ve formátu WORD, obrázky dávejte nejlépe jako přílohu. Lépe se tak pracuje. 
V případě nepřítomnosti redaktora můžete použít schránku označenou „ Místní knihovna, redakce- Barňák“. 
Uzávěrka Barňáku je 25. dne v měsíci. Barňák vychází první týden v měsíci. 
Webové stránky knihovny jsou na adrese http://strasice-knihovna.ic.cz./ 
 



  Ředitelství Mateřské školy ve Strašicích vyhlašuje  
dne 11. března  od 10,00 hodin do 16,00 zápis dětí pro nový školní rok 2008-2009. Zápis se 
uskuteční v ředitelně mateřské školy ( vchod jako na bytovou správu/. 
 K zápisu se dostaví rodiče mající zájem o přijetí dítěte do MŠ nejen od 1. září,                     ale i 
v průběhu celého školního roku- tedy do 30. června 2009. S sebou přinesou rodný list dítěte. 
Přítomnost dítěte u zápisu není nutná. 
Platná kritéria pro p řijímání dětí: 
-poslední rok před zahájením povinné školní docházky 
-trvalé bydliště ve Strašicích 
-zaměstnanost rodičů 
Docházka do mateřské školy je v odůvodněných případech / zaměstnanost rodičů, matky 
samoživitelky/ za předpokladu zvládnutých hygienických návyků umožněna i dětem mladších tří 
let. 
                                                                                                        Ředitelka mateřské školy 
                                                                                                        Jana Mrázková 
Mateřská škola informuje 
 
 Ve čtvrtek 21.února přivedli dospělí do mateřské školy místo svých dětí samé nadpřirozené  bytosti. Byl 
totiž maškarní bál. Jako každý pořádný ples začínal i ten náš předtančením. Děvčata z kroužku orientálních 
tanců pod vedením paní L. Červenkové předvedla svou dovednost spojení hudby s pohybem. Pak už se 
školkou ozývaly diskotékové melodie. V přestávkách mezi tancem děti plnily zadané úkoly související 

s pohotovostí, vtipem a zručností. Všechny tři věkové 
skupiny dětí se dobře bavily. 
 Při defilé masek byla nejpočetnější skupina šestnácti 
princezen. Na pomyslném žebříčku obsadila druhé místo 
komunita spidermanů, batmanů, nindžů           a kovbojů. 
Dětské vzory se zcela zřejmě mění, ale nechyběly ani 
tradiční masky jako indiáni, šaškové, zvířátka, kouzelníci… 
Zde patří poděkování rodičům, protože maska- převlek 
nechyběla tentokrát žádnému z dětí. 
 O tom, že si karnevalového veselí užívali i ti nejmladší 
nasvědčuje fotografie dětí ze třídy Berušek: mušketýra 
Patrika Zítka a princezny Justýnky Rosívalové a kovboje 

Adámka Hečla a motýlí slečny Ni-Nhi Doan Yen. 
 
Již sedmnáct let vždy jednou ročně připravujeme 
tématicky zaměřenou výstavu určenou nejen dětem a 
jejich rodičům, ale          i široké veřejnosti. Námětem 
té letošní osmnácté je   „ Má nejmilejší kniha“.  
 Návštěvníkům představíme knihy, které jejich 
vlastníci děti i dospělí považují za své nejoblíbenější a 
nejzajímavější. Nezáleží na tom, zda výtisk voní 
novotou a tiskařskou černí či zda je již trochu / nebo i 
víc/ omšelý. Jistě je zajímavé, že se mezi již 
zapůjčenými knihami objevily starší učebnice, podle 
kterých se vyučovalo v prvních třídách. 
  Máte snad i Vy, čtenáři Barňáku, nějakou knihy 
oblíbenkyni? Rádi jí vystavíme. Se všemi, kteří se 
zajímají o knihy, dětské ilustrace, loutky        a 
pohádkové bytosti se těšíme na setkání ve společenské místnosti budovy MŠ / vedle knihovny/ ve dnech 1.-
3. dubna vždy od 10 do 16ti hodin na naší výstavě. 
                                                                                                                                 Irena Pešťáková 
 



Z jednání zastupitelstva obce 
 
 
 Jednání zastupitelstva obce, které se konalo 21.2., bylo zajímavé z několika důvodů. Nejvíce mi však 
zůstala v paměti tato událost - zastupitel pan Kubů vyjmenoval částky, které do opravy strašického kostela 
vložila obec, a pak se otázal: „A kolik na to dala církev?“ Nikdo na tuto nehoráznost nereagoval, jen několik 
přítomných se na sebe podívalo, jestli je to myšleno vážně. 
 Položme si tedy otázku, v jakém stavu jsou kostely a jiné sakrální stavby a jak je to s financováním 
jejich záchrany, oprav a údržby. 
 Od počátků křesťanství až do roku 1950 byla péče o kostely zajištěna formou patronátů. Každý 
kostel měl svého patrona, nejčastěji vlastníka panství (šlechtice, město, církevní ústav, ale i krále, či nějakou 
instituci nebo nadaci). Tento patron zajišťoval výstavbu kostela, jeho údržbu a vybavení. Církev měla ve 
svém majetku nemovitosti, z jejichž výnosů též tyto stavby financovala. Jak je známo, komunistický režim 
ukradl majetek církvi i jejím patronům a v roce 1951 sám na sebe násilně funkci patrona vzal. Jak tuto funkci 
tehdejší totalitní stát plnil je zřejmé. Stačí se pozorně dívat. Zvlášť špatná je situace v plzeňské diecézi, což 
je přibližně území Plzeňského a Karlovarského kraje.  
 Jaké jsou příčiny tohoto stavu? Z této oblasti bylo vyhnáno po staletí zde usedlé německé 
obyvatelstvo. Oblast byla dosídlena lidmi, kteří obvykle pocházeli z jiných kulturních souvislostí a k novému 
domovu velmi obtížně hledali pozitivní vztah. Přišli tak říkajíc k hotovému a podle toho se k tomu chovali. 
Dalším faktorem bylo odepsání západočeského pohraničí jakožto předpokládaného bojiště 
s imperialistickým nepřítelem. Některé vesnice byly cíleně bořeny s odůvodněním, že by mohly poskytnout 
oporu útočícímu nepříteli. Třetí podmínkou současného stavu církevních staveb byla masivní 
protináboženská kampaň, spojená s pronásledováním a vězněním kněží, které postupně podlehla velká část 
obyvatel. Jejím výsledkem je jeden z nejateističtějších národů na světě a kostely vlastně nejsou zapotřebí. 
 Výsledek je tento: jen v plzeňské diecézi bylo od roku 1945 zbořeno 64 kostelů. Ze 480 zachovaných 
kostelů je 30% akutně ohroženo. Některé z nich jsou v takovém stavu, že jejich záchrana bude těžko možná. 
S velkými obtížemi jsou z různých zdrojů získávány prostředky na záchranu a dále i na obnovu těchto 
staveb. Ano, církev přispívá minimálními částkami. Vždyť taky restituce církevního majetku ještě 
neproběhla, bylo o ní teprve před několika týdny rozhodnuto. Obrovskou částku za majetek, který už vrátit 
nelze (byl zničen beze zbytku nebo je vlastněn třetími osobami, např. obcemi), bude platit stát, tedy my 
všichni daňoví poplatníci. Měli by ji platit ti, kteří majetek ukradli. Ti se však ptají, proč je církev bez peněz. 
                                                Jiří Kantor s pomocí publikace Ohrožené kostely – L. Krčmář, J. Soukup 
 
 
 

 
Daň z nemovitostí – jako zdroj příjmu obcí 

Ing. František Nerad – místostarosta z využitím podkladů  ČTK za serveru www.stavebniklub.cz – zpráva 
z 20.1.2008  

 
    V rámci ekonomické reformy, zahájené vládou ČR od 1.1.2008 se bude měnit jeden ze zákonů, které 
přímo ovlivňují příjmy obcí – zákon č. 338/1992 Sb. – zákon České národní rady ze dne          4. května 
1992 o dani z nemovitostí.  Dovolím si z podkladů, které o tomto zákoně existují  napsat několik informací, 
které se dotknou každého vlastníka nemovitostí v každé obci samozřejmě              se dotýkají každé obce a 
každého města.  Podle tohoto zákona jsou obce a města ze 100 % příjemcem daní z pozemků a ze staveb 
umístěných a postavených v katastru měst a obcí. Ke každému domu existuje cesta, veřejné osvětlení, o cestu 
se někdo stará, elektřinu pro veřejné osvětlení někdo platí. Mnoho lidí jistě řekne, že „špatně“. To je možné 
v mnoha případech připustit, nicméně málokdo se ptá, kde se na to vše bere. Jedním ze zdrojů je právě 
takováto daň. Jenže!  Dovolím si citát z materiálu: „Problémem je například to, že od daně jsou nadále po 
dobu 15 let osvobozeny novostavby. Doplácet na to budou především obce, v nichž dochází ke stavebnímu 
boomu, protože zároveň potřebují budovat s novými domy spojenou infrastrukturu.“ Je pravda, že  je možné 
vybírat nízké daně, nebo dokonce žádné daně, ale výsledkem potom budou obce,kde budou lidé láteřit nad 
stavem cest,veřejného osvětlení, inženýrských sítí. Ano, obce mohou žádat o dotace, ale ty jsou zajišťovány 
také z daní.  



 
 
Z jiných daní, které vybírá stát a od států potom také Evropská unie. Najít rovnováhu mezi zdaněním    a 
výdaji je stálý problém rozpočtů všude na světě. Další citát z podkladů: „ V obcích do 300 a do 600 obyvatel 
došlo od nového roku ke zvýšení daně z nemovitostí, další změny budou i v ostatních vesnicích a městech 
následovat příští rok. Zvyšují se koeficienty pro výpočet daně; jejich dosavadní nízká výše znevýhodňovala 
malé obce proti velkým městům, protože na dani vybraly jen malé částky. Ani tato reforma však podle 
některých odborníků, které ČTK oslovila, není dostatečná. Novinkou budou od 1. ledna 2009 takzvané místní 
koeficienty. Obce budou mít možnost daň jednotlivých poplatníků ještě dále násobit místním koeficientem, a 
to od dvakrát, třikrát, čtyřikrát nebo pětkrát. Jaký násobek si zvolí, bude záležet jen na nich.“   
Ano, stanou se dvě věci: 
- stát se touto formou zbaví odpovědnosti a přenese nadávání na orgány obcí a měst 
- obce a města se stanou odpovědnějšími vůči svým občanům. Lidé začnou, doufám, více chápat a 

dohlížet na to, co  se děje s jejich penězi. Rozpočet, jako základní dokument života v každé obci, 
v každém kraji, v každé státě, ale i v kždé domácnosti a firmě je jakýmsi nezáživným a pro mnoho 
lidí zbytečným problémem, nad kterým se příliš nepřemýšlí.  

Dokládá to i další citát: „Stát chce obcím a městům možností vyššího zdanění nemovitostí kompenzovat to, že 
jim zároveň připravuje ubrat na podílu na daních z příjmu fyzických a právnických osob i na DPH. Daň z 
nemovitosti se na daňových příjmech obcí podílí jen zhruba ze tří až čtyř procent.“  Čtyři procenta rozpočtu 
nejsou zcela bezvýznamná částka. Jen se s nimi musí hospodařit rozumně a najít nějaký systém pro jejich 
využívání. Pro informaci v příjmové části rozpočtu ve Strašicích najdete tuto položku: 
 
 

 1511 Daň z nemovitosti     500 
 

 
 
 

Je také pravda, že obec sama sobě daň 
z nemovitostí neplatí, takže pokud 
prodáme vše v kasárnách, tj. pozemky            
i budovy a necháme si jen některé 
pozemky, mohla by daň z nemovitostí 
například při rekonstrukcích a údržbě 
infrastruktury sehrát významnější úlohu, 
než dosud. Bude také velmi záležet 
nepřístupu zastupitelů k lidem a i na 
politické vůli. Nízký koeficient může 
přitáhnout investory, ale ti budou chtít 
prvotřídní cesty, osvětlení, služby.                          
(foto s Vídně, kde se vybírají vyšší daně – 
Ing. Nerad - 1997)                     Vysoký 
koeficient může odpuzovat slabé,ale 
přitahovat silné, protože budou žádat 
kvalitu. Použiji další citát z materiálů: 

„Výše základní daně se počítá ze sazeb vynásobených koeficientem, kterým jednotlivým obcím přiřazuje 
zákon podle počtu obyvatel. Pro obce do tisíce obyvatel se tento koeficient sjednotí na výši jedna. Největším 
základním koeficientem ve výši 4,5 bude disponovat Praha.“ Obe a jejich vedení se k této věci postaví 
zřejmě různě. Jsou na to i různé názory ve Strašicích budeme muset zahájit o této věci také diskusi. Stejně 
jako všechny obce. Opět citát z výše jmenovaného zdroje: „Vítám, že do toho budou moc obce vstupovat," 
řekl ČTK k plánovanému rozšíření obecních pravomocí při výběru daně předseda Spolku pro obnovu 
venkova Eduard Kavala. Riziko ztrátu zájmu o venkov prý kvůli dani nehrozí.  
 
 
 



Upozornil, že mnoho pozemků je na venkově vlastněno jednotlivci a firmami z měst, takže se velká část  
  případných zvýšených plateb obyvatel venkova ani nedotkne. "Samospráva, když je samosprávou, musí nést 
riziko i nepopulárních kroků," dodal k situaci, když se tak přeci jen stane. Také další odborníci vnímají 
změnu pozitivně. "Do současné doby byly malé obce znevýhodněny tím, že pro ně sazby daně z nemovitosti 
byly nižší než ve větších městech, takže je tu snaha o určité narovnání, aby nebyly finančně znevýhodněny" 
řekl ČTK Lukáš Váňa ze Svazu měst a obcí ČR. Sazby byly podle něj dosud tak nízké, že místy ani nebylo 
efektivní daň vybírat."Od roku 1990, kdy byla daň zavedena a byly tam stanovené pevné sazby, je teď 
samozřejmě hodnota koruny už úplně někde jinde," dodal k tomu, proč bylo nutné koeficienty změnit. Takže 
tolik k úvahám, které nás v dohledné době čekají. Docela bychom ocenili nějaký názor na toto téma. Od 
1.1.2009 se do nových sazeb začnou také začleňovat samostatně stojící garáže, chaty a chalupy a pozemky. 
Pro ty,kteří začnou při zahájení čtení tohoto článku nadávat je určen ještě poslední citát z materiálu: „Daň se 
však nemusí jen zvyšovat, ale obce budou mít od příštího roku pravomoc také poplatníky daně zbavit. Zákon 
totiž nově umožňuje, pokud se k tomu obec rozhodne, osvobodit od daně zemědělské pozemky.“ Žádost o 

snížení daně nebo osvobození od daně 
lze samozřejmě podat. Jenže pak si 
žadatel musí doplnit i další věci, které 
jsem nahoře popsal. Nebude nic 
platit,ale také nemůže nic chtít. Je sice 
pravda, že se tato daň do roku 1989 
nevybírala. Je ale také pravda, že na 
některých obcích je to dodnes vidět. A 
Strašice nejsou výjimkou, jak jsme 
slyšeli na posledním zastupitelstvu 
21.2.2008. 
 
(Strašice, kde se vybírá základní sazba 
daně – foto Ing. Nerad – 2006)  
 

 
 
 
 
 

 
Muzeum Dr. Bohuslava Horáka v Rokycanech 

 
vás srdečně zve na výstavu prací 

 
Pavla Niebauera 

 
ZÁZNAMY Z CEST  

 

 
 

                     výstava byla zahájena vernisáží 28.2.2008 a potrvá do 20.4.2008 
 

muzeum je otevřeno denně kromě pondělí 
od 8.00 do 12.00 a 12.30 do 16.00 hodin 

 
          
 



Za plukovníkem letectva v .v. Bohuslavem Velvarským. 
 
   Jsou chvíle, kdy člověk opravdu někdy neví jak začít. Snad jeho 
mládím, které až do roku 1936 prožil ve svých rodných Strašicích. 
Jeho proháněním v koutě a po lese na Bambuli se svými bratranci 
Vaškem Pálkem či Jirkou Velvarským, či vzpomenout i partu do 
každého počasí Frantíka Zdvořáka, Pepíka Titla, Mirka 
Krumhanzla, Láďu Koukala, nebo Honzu Dvorského, všechny ty se 
kterými žil a kteří nejsou již na tomto světě. Na pány učitele 
Weniga, Pecha, Černého, Bělohlávka či milovaného souseda učitele 
a básníka Vokáče a jeho manželku. Bylo toho mnoho co miloval. 
Přírodu kolem sebe, toulání po okolí, ale i astronomii. Pohled na 
hvězdou oblohu jej fascinoval. Či hry na pašeráky v okolí 
Melmatěje, ale i okolo Zámečku na Padrťském potoce. Ale nejen 
to. Od mládí  rád a dobře kreslil a za koruny vydělané sběrem 
lesních plodů si kupoval balzu a lepil modely letadel. 
   Nebo snad začít jeho odchodem ze Strašic, kdy jako baťovský 
učeň nastoupil do Zlína, kde kromě výuky různých oborů 
ševcovského řemesla se věnoval sportu a hlavně své stalé lásce 
létání na větroni. Byl aktivním členem Masarykovi letecké ligy. 
Celé mládí byl v masarykovském duchu vychováván k lásce 
k vlasti. Po okupaci nemohl jinak nežli opustit okupovanou vlast a 
odejít bojovat za její svobodu. Cesta za svobodou byla těžší nežli si s kamarády původně myslel. Přes Alpy 
se nakonec pěšky dostal do Jugoslávie. Pak už to bylo snazší. Se štěstím se dostává do Palestiny          a 
připojuje se k vojákům 11. pěšího pluku  pod velením pozdějšího generála Karla Klapálka. Spolu se svým 
spolužákem ze Strašic Pepíkem Polívkou absolvuje celé pouští tažení, které oba zakončují vítěznou obranou 
pevnosti Tobrúk. 
   Nelze nevzpomenout  jeho další válečné osudy, kdy se dobrovolně hlásí do řad našeho  československého 
letectva  ve Velké Británii. A tak se nakonec z pouštní krysy, jak se hrdě tito vojáci 
 
 
 
pouště nazývali stal čs. válečný letec. Kolem celé Afriky muselo 418 adeptů letectví obeplout tento 
kontinent, aby se mohli zapojit do válečného dění. Tím ale jeho cestování neskončilo. Potřebný výcvik se 
prováděl až v Kanadě a to bylo další cesta přes další oceán. Jistě si tehdy ani v koutku duše neuvědomil, že 
jede do své budoucí druhé vlasti. Školení trvalo více jak rok. V polovině roku 1944   se vrací do Velké 
Británie, aby se tam v rámci  313.  čsl. letecké peruti RAF zapojil do dalších bojů. To neví, že mezi tím jeho 
rodiče stejně jako rodiče jeho spolubojovníka Josefa Polívky jsou pro jejich aktivní válečnou  činnost 
uvězněni v internačním táboře. Válku ve zdraví přežívá i když o nebezpečné situace nebyla nouze. Hranice 
mezi životem a smrtí byla vždy tenká jako list papíru. Přesto se dočkává vítězného konce války. Jeho oči se 
zalévají slzami když při přeletu do Prahy na několik okamžiků vidí své rodné Strašice. Opojný pochod 
vítězných letců Prahou v srpnu 1945 a setkání s rodiči a kamarády je na dlouhou dobu ta radost poslední. 
Snad ještě kromě svatby se svoji Zdeňkou, abychom byli spravedliví. Neuvědomil si, že z války přišel z té 
špatné západní strany. Již před únorem 1948 není o jeho služby zájem u letectva, ale není zájem ani o jeho 
vzpomínky jež psal ještě v průběhu války. Prý  takových románů je již mnoho. Sleduje politický vývoj, hledá 
cesty ven. A štěstí, které při něm tolikráte stálo za války se opět přiklonilo na jeho stranu. Cestovní kancelář 
u které pracoval mu vystaví falešné doklady nutné pro opuštění republiky.     
    Další odchod z republiky spolu s manželkou je cesta do neznáma. Mnozí jeho kamarádi z války takové 
štěstí nemají a končí ve vězení. A za co? Ti západní za to, že poznali co to je demokracie.        A ti druzí 
z východu za to, že poznali co byl život v SSSR a nešířili  iluze o komunismu. Znovu se vrací do anglického 
letectva. Létá na proudových strojích. Dostává se do akrobatické skupiny britského královského letectva. 
Později přechází na dvoumotorové torpédonosné bombardéry.           Již v průběhu svého pětiletého 
vojenského závazku obdržel on i jeho manželka britské státní občanství. Po ukončení aktivního létání se 
stěhují do Kanady.  



    Je to nový život v novém prostředí. S aktivním létáním je konec. Pracuje jako projektant naftových potrubí 
mezi Aljaškou a Spojenými státy. Projektuje tunely pod řekou, papírny, domy, obchodní střediska, dálnice 
mosty, sklady. Prostě co bylo třeba. V roce 1962 zakládá v Abbotsfordu aeroklub. V klubu jako bývalý 
vojenský pilot se stává funkcionářem a posléze i šéfpilotem. Na letišti se pořádají letecké dny, které svým 
rozsahem se staly třetím největším setkáním v Kanadě. Organizoval návštěvy politiků, leteckých válečných 
es, ale i amerických astronautů. V roce 1981 si naposledy sedl za řídící páku letadla a se svoji velkou láskou 
se rozloučil hodinovým letem. Po roce 1989 navázal intensivní styk se svou starou vlastí a navštívil i rodné 
Strašice. V roce 2004 se stává čestným občanem Strašic. O své životní pouti napsal knihu „ Tobrúcká krysa 
stihačem“, která je k zapůjčení i v naši knihovně. Bohužel zhoršující se zdravotní stav mu neumožnil podívat 
se znova do rodných Strašic.  
Dne 5.února 2008 náhle zemřel. 
         Celý jeho život se řídil slovy básníka Františka Gellnera:  
 
                             Nutno v životě účast mít, 
                             k některé přidat se straně 
                             a svoje srdce nastavit, 
                             dobře mířené ráně. 
 
                                                                                                                                       Ing.Václav Jiřička  
     

Inzerce 
 
             Enerfin plus s.r.o. 
         Efektivní využití energie 

 
Úslavská 75, 326 00 Plze ň, Tel./fax. 377 457 816,  

email.: enerfin@enerfinplus.cz, http://www.ivt-plze n.cz 
Specialisté na tepelná čerpadla 

U nás získáte zdarma: 
• Poradenství 
• Osobní jednání 
• Výpo čet tepelných ztrát 
• Návrh optimální varianty 
• Závazné cenové kalkulace 
• Výpo čet návratnosti investice 
 
Co vše Vám zajistíme: 
• Instalaci tepelného čerpadla pro oh řev vody, TUV a bazénu 
• Částečné dodávky, dodávky na klí č 
• Dodávky topných systém ů a zdravotechnických rozvod ů 
• Kombinace v ětracích systém ů s rekuperací a tepelného čerpadla  
• Technická podpora v pr ůběhu stavby 
• Možnost zpracování projektové dokumentace 
• Podpora p ři jednání s ú řady 
• Uvedení do provozu 
• Záruka 5let, na kompresor 6let 
• Záruční i pozáru ční servis  

 

www.enerfin.cz   



                         TEPELNÁ ČERPADLA – OTÁZKY A ODPOV ĚDI 
 
Tepelná čerpadla jsou v současné době nejrychleji se rozvíjejícím zdrojem tepla pro rodinné domy. Shrnuli 
jsme čtyři nejčastější otázky, na které se zájemci o tepelné čerpadlo ptají.    

 
Opravdu tepelná čerpadla fungují? Není to nějaká nová a nevyzkoušená věc ?   
 
„Tepelná čerpadla fungují. A to dokonce tak dobře, že například ve Švýcarsku je touto technologií vytápěno 
60 % nových rodinných domů a ve Švédsku dokonce více než 90 % ! Ale i v České republice se tepelným 
čerpadlům skvěle daří. Do konce roku 2007 bylo u nás instalováno přes 13 000 tepelných čerpadel všech 
značek a v současné době je tepelným čerpadlem vybavena každá desátá novostavba. Nejzkušenější firmy 
jako je IVT u nás instalují tepelná čerpadla  již 17 let a patří po odborné stránce k evropské špičce. 
 
Moderní tepelné čerpadlo dokáže bez problému vytopit celý dům samo. Z důvodů ekonomických         a 
technických se tepelná čerpadla obvykle nenavrhují na plný výkon, ale někde v rozmezí od 70 do    80 % 
potřebného výkonu. Zbytek energie pro vytápění dodá jiný zdroj tepla, nejčastěji elektrokotel. Pořízení 
menšího tepelného čerpadla je totiž levnější a zvýšení spotřeby elektřiny je velice malé. Navíc moderní 
tepelná čerpadla dokáží ohřát vodu až na 65 °C, takže není problém vytápět prakticky jakýkoliv dům.“    
 

Cena za pořízení tepelného čerpadla je moc vysoká. 
Může se čerpadlo vůbec někdy zaplatit ?  
 
„Tepelné čerpadlo se může zdát v porovnání s cenou 
plynového kotle drahé. Pokud ovšem k ceně plynového 
kotle dopočítáme všechny ostatní náklady nutné pro to, 
aby mohl kotel fungovat (regulace, bojler, komín nebo 
odkouření, přípojka a rozvody plynu) cena za instalaci 
plynového kotle výrazně naroste. Při porovnání investice 
do čerpadla a plynového topení se také často zapomíná, 
že přivedení plynu k pozemku stojí nemalé peníze. Tato 
položka je obvykle rozpuštěna v ceně pozemku, který je 
díky zavedení plynu dražší o několik desítek tisíc korun 

než stejně kvalitní pozemek bez zavedeného plynu. Při pečlivém 
srovnání cen vyjde rozdíl mezi pořízením tepelného čerpadla a plynového vytápění přibližně jen na 200 až 
250 tisíc korun. Tyto peníze se ale majiteli čerpadla velmi rychle vrátí v podobě uspořených provozních 
nákladů domu.  
 
Obdobně můžeme porovnávat investici do tepelného čerpadla s náklady na připojení objektu k centrálnímu 
zdroji tepla (CZT). Zde bývá rozdíl ještě menší než u předchozího příkladu. I v případě objektů již 
připojených centrálnímu zdroji tepla je návratnost investice do tepleného čerpadla okolo    8 let při ceně tepla 
z CZT  od 450,-Kč / GJ. S vyšší cenou se návratnost dále snižuje. 
 
Z čistě ekonomického pohledu je investice do tepelného čerpadla mimořádně výhodná a přináší čistý zisk z 
investované částky 7 až 11 % ročně. Kde jinde Vám investovaných 250 000 Kč přinese čistý roční výnos 20 
až 25 tisíc korun? Díky takto vysokému úročení se vyplatí i pořízení tepelného čerpadla na hypotéku. Každé 
zdražení plynu a elektřiny zvyšuje ušetřenou částku a tím zvyšuje            i výnos z investovaných peněz. 
 
Uvažuji o tepelném čerpadle. Na koho se mám obrátit ?  
„Stejně jako v jiných oborech, je nejlepší obrátit se na specializovanou firmu, která má tepelná čerpadla jako 
hlavní obor svého podnikání. Taková firma se postará jak o projekt celého vytápění, jeho realizaci a 
samozřejmě i následný servis. Již tři  roky u nás funguje značková síť specializovaných prodejců tepelných 
čerpadel IVT CENTRUM, která sdružuje 16 vybraných nejzkušenějších firem instalujících tepelná čerpadla 
IVT. O kvalitě sítě IVT CENTRUM vypovídá hodnocení jejich zákazníky, kteří označili „Spokojenost s 
kvalitou práce“ skvělou známkou 1,5. (Zpracováno na podkladě 253 anonymních dotazníků. Hodnoceno 



známkami 1 až 5).  Spolu s kvalitou a spokojeností zákazníků jde i obchodní úspěch sítě IVT CENTRUM – 
zhruba každé páté tepelné čerpadlo instalované v České republice je výsledkem práce některého z IVT 
CENTER.  Pokud se obrátíte na firmu označenou IVT CENTRUM, máte stoprocentní jistotu, že budete 
jednat se školenými specialisty, kteří vám tepelné čerpadlo profesionálně navrhnou a nainstalují.“   
 
Je lepší čerpadlo vzduchové nebo zemní ? 
„Volba typu tepelného čerpadla je často dána podmínkami v místě instalace, například velikostí pozemku 
nebo nadmořskou výškou. Naše dlouholeté zkušenosti nám ukázaly, že pro běžný  rodinný  dům  je  
bezkonkurenčně nejlepší systém země/voda s odběrem tepla z plošného kolektoru zakopaného v zahradě. 
Pokud má dům malý pozemek, nebo je obtížné provést výkopy, pak samozřejmě doporučujeme vrt nebo 
systém vzduch/voda. Hodně dodavatelů tepelných čerpadel dnes preferuje systém vzduch/voda s tím, že je to 
investičně méně nákladné, protože odpadají zemní práce. Naše zkušenost z mnoha různých instalací čerpadel 
ale říká, že kvalitní vzduchové čerpadlo je  investičně stejně nákladné jako čerpadlo se zemním kolektorem. 
Čerpadla se zemním kolektorem mají ale při stejné ceně navíc i nižší provozní náklady, výrazně delší 
životnost a úplně odpadají problémy s hlučností venkovního dílu vzduchového čerpadla.  Obava, že kolektor 
tepelného čerpadla bude ovlivňovat vegetaci v zahradě je zcela zbytečná. Pokud je kolektor v zahradě 
správně spočítán a proveden, tak zahradu nijak neovlivňuje.“ 
 
Co je důležité vědět o tepelných čerpadlech? 
1. Kvalitní tepelné čerpadlo dokáže ušetřit 45 až 55 % 
celkových nákladů na provoz rodinného domu. To 
představuje u běžných rodinných domů 18 až 35 tisíc 
korun za rok.  
2. Cena za pořízení tepelného čerpadla u rodinných domů 
je jen o 200 až 250 tisíc korun vyšší než za pořízení 
plynového vytápění nebo připojení k CZT. 
3. Pokud uvažujete o čerpadle, raďte se pouze s lidmi 
kteří tepelné čerpadlo používají a rady „rádoby 
odborníků“ kteří viděli tepelné čerpadlo z rychlíku 
neposlouchejte.     
 
Ing. Miroslav Kučera 
 
 
regionální manažer  
Tepelná čerpadla IVT s.r.o. 
www.cerpadla-ivt.cz 
 
 
 
Zprávy ze spolků  
 
 Dne 23. února 2008 se konala výroční schůze základní organizace Českého svazu včelařů Strašice. 
Včelaření se věnuje 13. organizovaných členů, kteří zazimovali 59 včelstev.               K 27. listopadu 
však bylo v obci pouze 7 včelstev. V den konání výroční schůze již                        u organizovaných 
včelařů nejsou žádná včelstva. 
  Včelstva byla proti varroáze léčena obvyklým způsobem. Tyto neradostné zprávy                       o 
hromadných úhynech včelstev přicházejí z celé republiky. Důvody těchto ztrát včelstev jsou 
předmětem diskuzí, ale zřejmě rozhodující vliv měla mírná zima na přelomu let 2006/2007 kdy 
v podstatě nepřerušovaným plodováním vznikly ideální podmínky k takovému početnímu nárůstu 
roztočů Varroa destructor, že se jedná o množství pro včelstva likvidační. 
 
                                                                                                                                Výbor ČSV Strašice  
 



Co je to varroa destructor ?  

  Včelu medonosnou v našich krajích trápí parazit Varroa destructor (český název kleštík včelí se příliš 
neujal). Je to parazit nepůvodní - dovezený z Asie. Tamní včela zlatá je díky dlouhověkému soužití      s 
roztočem geneticky vybavena schopnostmi, jak jeho populaci ve včelstvu udržet v míře, která včelstvo 
nezahubí. Naše včely vůči němu nemají přirozenou obranyschopnost a varroáza (tak se napadení tímto 
roztočem nazývá) by je zdecimovala.  

Samička je zhruba 1,2 mm dlouhá, oválného tvaru a zrzavě hnědého zbarvení. Má 4 páry nohou          s 
přísavnými polštářky. Včely jej přenáší na svém těle - pokud zaletí do jiného včelstva, je velká 
pravděpodobnost, že tam roztoč zůstane.  

Oplozené samičky roztoče se nechají zavíčkovat společně             s   
larvou v buňce ( viz. napadené larvy na snímku). Zde nakladou vajíčka, 
z kterých se vylíhne další generace roztočů. Z prvního vždy sameček, z 
ostatních samičky. Ještě před vylíhnutím včelí larvy se v buňce spáří, 
samečkové potom zahynou.  
Roztoči sají z včelích kukel i dospělců hemolymfu. Takto narozené 
včely se rodí s různým stupňem poškození, které ve zkracuje jejich 
život. Včelstvo tak postupně slábne až nakonec zahyne zcela (většinou v 
průběhu zimy, kdy se žádné včely   nelíhnou).  

Nezanedbatelný je i přenos viróz roztočem. Jako klíště u člověka... S ním totiž patří do stejného řádu - 
roztoči.  

Léčení je povinné - řídí se vyhláškou Státní veterinární správy. Hlavní fáze probíhá v období říjen, listopad a 
prosinec, léčí se fumigací (kouřem) nebo aerosolem (mlha). V letním období je možné léčit také kyselinou 
mravenčí anebo po nařízení SVS kontaktními pásky. S výjimkou kyseliny mravenčí je léčení možné jen 
mimo hlavní snůškové období.  

                                                                                                         Použito z  www.vcelky.cz 
 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Kulturní přehled  
 
 
 

Místní knihovna Vás zve na p řednášku 

                        Expedice Austrálie – 2.díl 
 
Místo konání: Zasedací místnost v budově Mateřské školy ve Strašicích 
 
                    Čas konání: čtvrtek 20. března 2008 od 17,30 hod 
 

Zástupci společnosti Lva z Rožmitálu Vám představí prezentaci spojenou s besedou. 

Austrálie – exotikou vonící kontinent nabízí nespočet unikátních zážitků. Poznat zde můžeme 
unikátní druhy fauny i flóry, od tropického po mírn é pásmo jižní polokoule. Prostřednictvím 
fotografií  a videoklipů navštívíme ve východní částí kontinentu nádherné pasáže mořského 
pobřeží, mnoho jedinečných národních parků i památných míst koloniální historie 
kontinentu. 



 

Pro milovníky dobré zábavy 
 
Obec Medový Újezd pořádá zájezd na představení 
KLEC BLÁZNŮ do divadla Radka Brzobohatého v Praze. 
 
Představení se koná v pátek 28. března v 19 hodin.  
 

Klec bláznů je název nočního podniku v SaintKlec bláznů je název nočního podniku v SaintKlec bláznů je název nočního podniku v SaintKlec bláznů je název nočního podniku v Saint----Tropez. Hvězdou travesti Tropez. Hvězdou travesti Tropez. Hvězdou travesti Tropez. Hvězdou travesti 

show je Albín. Už dvacet let žije s Geshow je Albín. Už dvacet let žije s Geshow je Albín. Už dvacet let žije s Geshow je Albín. Už dvacet let žije s Georgesem, jehož syn se chce orgesem, jehož syn se chce orgesem, jehož syn se chce orgesem, jehož syn se chce 

zasnoubit s dcerou poslance, který svou kariéru postavil na hlásání řádu zasnoubit s dcerou poslance, který svou kariéru postavil na hlásání řádu zasnoubit s dcerou poslance, který svou kariéru postavil na hlásání řádu zasnoubit s dcerou poslance, který svou kariéru postavil na hlásání řádu 

a morálky. Maminka s tatínkem, které ve skutečnosti tvoří Albín a a morálky. Maminka s tatínkem, které ve skutečnosti tvoří Albín a a morálky. Maminka s tatínkem, které ve skutečnosti tvoří Albín a a morálky. Maminka s tatínkem, které ve skutečnosti tvoří Albín a 

Georges, musí před rodiči snoubenky nastolit zdání "normálnosti" a Georges, musí před rodiči snoubenky nastolit zdání "normálnosti" a Georges, musí před rodiči snoubenky nastolit zdání "normálnosti" a Georges, musí před rodiči snoubenky nastolit zdání "normálnosti" a 

nezpochybnitelné morálknezpochybnitelné morálknezpochybnitelné morálknezpochybnitelné morálky. Klec bláznů se v sedmdesátých letech stala y. Klec bláznů se v sedmdesátých letech stala y. Klec bláznů se v sedmdesátých letech stala y. Klec bláznů se v sedmdesátých letech stala 

nejúspěšnější francouzskou divadelní komedií, podle níž byl o dva roky nejúspěšnější francouzskou divadelní komedií, podle níž byl o dva roky nejúspěšnější francouzskou divadelní komedií, podle níž byl o dva roky nejúspěšnější francouzskou divadelní komedií, podle níž byl o dva roky 

později natočen film. Ten byl pak ve třech kategoriích nominována na později natočen film. Ten byl pak ve třech kategoriích nominována na později natočen film. Ten byl pak ve třech kategoriích nominována na později natočen film. Ten byl pak ve třech kategoriích nominována na 

Oscara, vyhrál Zlatý glóbus          a jeden z hlavních představitelů Oscara, vyhrál Zlatý glóbus          a jeden z hlavních představitelů Oscara, vyhrál Zlatý glóbus          a jeden z hlavních představitelů Oscara, vyhrál Zlatý glóbus          a jeden z hlavních představitelů získal získal získal získal 

Césara a Donatellovu cenu.Césara a Donatellovu cenu.Césara a Donatellovu cenu.Césara a Donatellovu cenu.    

Vstupenky objednávejte od 10. března 
u p. Tomáše Makaje na tel: 724 264 778; 602 328 250, 371 793 101 
nebo v Místní Knihovně ve Strašicích. 
 
Odjezd autobusem ze Strašic v 16.00 od Obecního úřadu ve Strašicích a z Medového Újezdu 
v 16.20 hod. 
Začátek představení v 19 hod. 
Cena vstupenek: 320,- Kč 
 
 
 

                  Pozvánka na Dětský maškarní bál 
 
Komise pro kulturu, sport a turismus Vás srdečně zve na 
 
                        Dětský maškarní bál 

 
                                 Místo konání: Hostinec u Andělů 
                           Datum a čas: 16. března 2008 od 14:00 hodin. 
 
Program plný soutěží a překvapení. Neváhejte a navštivte tento rej masek. 
                                             Těšíme se na Vás 
 
 
 



Z historie strašického fotbalu 
 

I. 
Sportem k přátelství 

V krásném a hlubokém údolí v srdci brdských lesů, východním směrem od okresního města Rokycan, leží 
rozsáhlá obec (městys) Strašice. Zde byl již od dávných dob železářský průmysl a dolovala           se ruda. 
Některé provozy již dávno zanikly vlivem technického pokroku, a dodnes zůstala už jen slévárna šedé litiny, 
v létech minulých známá jako „KOVOSVIT“, nyní v soukromém vlastnictví Ing. Matase.  

Ve Strašicích vždy žilo dosti mládeže, která toužila po sportu a tak byl již v roce 1920, a pak znovu     v r. 
1922  ustanoven sportovní klub SK Strašice. 

Tehdy ještě však nebyl dostatek zkušeností s organizací a tak spolek zanikl. Z těchto údobí se nedochovaly o 
činnosti klubu žádné záznamy,  jsou pouze známa jména některých členů, kteří dnes již nežijí - jmenovitě 

tedy Kerbl Josef, Anýz Josef, Beníšek Max. 

Přichází rok 1926, a dne 26. května se 
schází v hostinci „Pod sálem“ milovníci 
kopané a zakládají sportovní klub pod 
názvem AFK Viktoria Strašice. 

Do čela klubu byli postaveni: František 
Přemil, Oldřich Novák, Karel Kasík, 
František a Ladislav Bůchové, František 
Titl, František a Bohuslav Levové. Snaha i 
plány byly veliké, nejdříve však bylo 
hlavním cílem získat nějaký pozemek na 
hřiště. Žádost klubu o pozemek byla 
příznivě vyřízena a pozemky - Močály za 
nynějším hřištěm Dukly - byly přiděleny. 

Na tehdejší dobu, kdy se muselo vše dělat jen ručně, ale síly a prostředky samotných sportovců a příznivců 
nestačily, členové klubu byli vesměs dělníci a i někteří bez stálého zaměstnání. V té době byla proto kopaná 
provozována jen na hřištích mimo Strašice a pro trénink pak musely stačit louky u bývalé cihelny. 

                                                                     ( z knihy  80 let kopané Spartak Strašice- Vladimír Vajnar) 

 
 

Vážení příznivci fotbalu, 
        Hledáme do svých řad nadšence ( rodiče), kteří jsou ochotni zapojit           se 
do činnosti mládežnických celků TJ Spartak Strašice. 
                                                            Srdečně zve výbor TJ Spartak Strašice 
 
 
 
Inzerce: 
 
Hledám  pronájem rodinného domu nebo bytu 2+1 ve Strašicích. 
Kontakt 720 544 424 
 



 
 
 
 
 
 
 

 
REALITNÍ ČINNOST 

Kompletní servis při realizaci prodeje či koupě 
Vaší nemovitosti  včetně zpracování 
hypoték, předkupních a kupní smluv. 

 
PROČ VYUŽÍVAT NAŠICH SLUŽEB? 

- bohaté zkušenosti s prodejem, koupí a převody nemovitostí 
- jsme realitní kancelář z Vašeho regionu, tedy máme více času se věnovat Vám i Vaší nemovistosti, 

než jiné RK ze vzdálenějších regionů 
- nižší % provize oproti ostatním RK 

- vždy možná dohoda 
 

 dále se zabýváme  
 

ÚVĚRY 
komplexní zpracování úvěrů a hypoték  

spolupráce s  BAWAG BANK, ČESKOU  SPOŘITELNOU, GE MONEY BANK, HB + ČSOB, 
KOMERČNÍ BANKOU, RAIFFEISENBANK, UNICREDIT BANK, VOLKSBANK aj. 

 
POJIŠTĚNÍM  

osob, majetku, automobilů, podnikatelů 
 

STAVEBNÍM SPOŘENÍM  
LIŠKA, MODRÁ PYRAMIDA, BUŘINKA, REIFFEISEN SS, WÜSTENROT,  

HYPO STAVEBNÍ SPOŘITELNA 
 

INVESTICEMI  
podílové fondy, penzijní připojištění, další finanční poradenství 

 
 
 
 
 
 

 
 

e-mail: smerha.reality@seznam.cz 
web: www.smerha.cz  

 
Nabízíme možnost spolupráce za výhodných podmínek. 

Kancelář: 
Kulturní dům Komárov – 1. patro 
Buzulucká 440, Komárov 26762 
Provozní doba PO-PÁ 9:00-12:00 13:00-16:00 
tel.: 311 572 282 

Poradce pro Strašicko: 
Andrea Papírníková 

724 744 362 



 
 


